
   
 

18. juli 2018 
 
I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 
Naalakkersuisut. 
 
Spørgsmål til Naalakkersuisut:  
 
1. Hvor mange patienter har modtaget behandling med medicinsk cannabis siden denne 
behandlingsform blev mulig i marts 2017? 
 
2. Hvilke erfaringer har Naalakkersuisut og Sundhedsvæsenet draget på baggrund heraf? 
 
3. Vil Naalakkersuisut overveje at give tilladelse til at udvide brugen af medicinsk cannabis, så også 
borgere, der er mindre alvorligt syge kan få glæde af produkternes lindrende virkninger? 
 
4. Har Naalakkersuisut planer om at tillade salg af de cannabisbaserede produkter (ex. cannabis olier, der 
kun indeholder cannabinoiden CBD), der i dag er lovlige i Danmark? Svaret bedes grundigt begrundet. 
 
5. Kan Naalakkersuisut oplyse andet af interesse for sagen? 
(Medlem af Inatsisartut Randi Vestergaard Evaldsen, Demokraterne) 
 
Begrundelse 
Hampplanten (som cannabis udvindes fra) indeholder mere end 120 forskellige stoffer. To af disse er CBD 
(cannabidiol) og THC (tetrahydrocannabinol), der begge betegnes som cannabinoider. 
 
CBD er lovlig i Danmark, da den ikke har en euforiserende effekt, mens THC er ulovlig, da den har en 
euforiserende effekt. 
 
Cannabis kan tilsyneladende have en positiv og smertelindrendemedicinsk effekt på patienter med 
sygdomme som ADHD, sklerose og generelle smerter. Det er endnu ikke videnskabeligt bevist om cannabis 
har en effekt i behandlingen af kræft, men mange patienter bruger eksempelvis cannabis olie som 
supplement til deres medicin og oplever en væsentlig bedre medicinsk effekt. 
 
I marts 2017 godkendte Naalakkersuisut, at alvorligt syge patienter kunne få ordineret medicinsk cannabis.  
 
Jeg finder det interessant at finde ud af, hvilke erfaringer Naalakkersuisut har draget i den forbindelse og 
om man påtænker at udvide adgangen til denne form for behandling. 
 
Jeg ser på den baggrund frem til at modtage svar på mine spørgsmål i løbet af 10 arbejdsdage. 
 


